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Sēde sasaukta plkst.10.30, Aizkrauklē, Lāčplēša ielā 1A, Mazajā zālē un Microsoft TEAMS 

videokonferences režīmā 

Sēde uzsākta plkst. 10:31 

Sēdi atklāj plkst. 10:31 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā Lietvaris ar elektronisko balsojumu par katru 

izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītājs:    

 Arvis Upīts,  komitejas priekšsēdētājs 

Sēdi protokolē:     domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

domes deputāti (10) Jānis Sarmis Bajinskis, Uldis Dzērve, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, 

Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Zane Romanova, Evija Vectirāne (piedalās  Microsoft TEAMS 

videokonferences režīmā; piedalās attālināti slimības dēļ)  

Sēdē nepiedalās: 

domes deputāti (1) Gatis Gūtmanis (darba apstākļu dēļ)  

Uzaicinātās personas un ziņotāji:  

Aizkraukles novada pašvaldības Centrālās pārvaldes izpilddirektors Uldis Riekstiņš,  

Juridiskās nodaļas vadītāja Gita Židova,  

Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes Izglītības pārvaldes vadītāja Sarmīte Kļaviņa, 

Juridiskās nodaļas juriste Ilze Stupāne. 

Deputāti Guntis Libeks, Leons Līdums, Andris Zālītis. 

Sēdē piedalās arī laikraksta “Staburags” redaktore Agita Grīnvalde-Iruka. 

Microsoft TEAMS videokonferences režīmā: 

Aizkraukles novada pašvaldības Aizkraukles pilsētas un pagasta pārvaldnieks Aigars Zīmelis, 

Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja Krista Dzene,  

Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes Izglītības darba speciāliste Inga Albiņa, 

Aizkraukles novada pašvaldības Centrālās pārvaldes Komunikācijas nodaļas sabiedrisko 

attiecību speciāliste Guna Mikasenoka, 

Aizkraukles novada pašvaldības Centrālās pārvaldes Komunikācijas nodaļas vecākā digitālās 

komunikācijas un mārketinga speciāliste Ilze Mājeniece. 

 

Arvis UPĪTS iepazīstina ar sēdes darba kārtību un ierosina balsot par darba kārtību. 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja: atklāti balsojot: ar 10 balsīm “PAR” 10 

(Jānis Sarmis Bajinskis, Uldis Dzērve, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne), “PRET” – nav, 

“ATTURAS” – nav, NOLEMJ: apstiprināt 2024. gada 12. septembra sēdes DARBA KĀRTĪBU:  

1. Balsojums par 12.09.2024.sēdes darba kārtību 
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2. Par Aizkraukles novada pašvaldības noteikumu vienotas pieejas īstenošanai pirmsskolas 

izglītības iestāžu personāla resursu plānošanā apstiprināšanu 

 

1.§ 

Balsojums par 12.09.2024.sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: 

"PAR"  -  

10 (Jānis Sarmis Bajinskis, Uldis Dzērve, Ingūna Grandāne, 

Dāvis Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  nav 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 
Pieņemt darba kārtības jautājumu "Balsojums par 

12.09.2024.sēdes darba kārtību" 

 

2.§ 

Par Aizkraukles novada pašvaldības noteikumu  

vienotas pieejas īstenošanai pirmsskolas izglītības iestāžu  

personāla resursu plānošanā apstiprināšanu 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Ņemot vērā Pašvaldības kompetences ietvaru un Pašvaldības auditores 

2024.gada 27.martā informatīvā ziņojumā “Par Aizkraukles novada 

pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu nodrošinājumu” 

konstatēto, izstrādāti noteikumi vienotas pieejas īstenošanai Pašvaldības 

dibinātām pirmsskolas izglītības iestādēm personāla resursa plānošanā, 

grupu piepildījumam, slodžu veidošanai, t.sk. atbalsta personālam, 

izglītības iestādes darba laikam.  

 

Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 4.panta pirmās daļas 4.punktu, 

10.panta pirmās daļas 21.punktu, 50.panta pirmo daļu, Izglītības likuma 

17.panta trešās daļas 3.punktu, 6.punktu, 7.punktu, 10.punktu, 23.punkts, 

Vispārējās izglītības likuma 21.panta pirmo daļu, 25.panta pirmo daļu, 

26.panta pirmo daļu, Ministru kabineta 2023.gada 17.septembra 

noteikumu Nr. 890 “Higiēnas prasības bērnu uzraudzības pakalpojuma 

sniedzējiem un izglītības iestādēm, kas īsteno pirmsskolas izglītības 

programmu” 19.punktu un 63.punktu, Aizkraukles novada pašvaldības 

2022.gada 17.februāra saistošo noteikumu Nr. 2022/5 “Par bērnu 

reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Aizkraukles novada 

pašvaldības izglītības iestādēs, kurās īsteno pirmsskolas izglītības 

programmas” 13.punktu, 15.punktu un 16.punktu, ņemot vērā 

Aizkraukles novada domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu 

komitejas 12.09.2024. atzinumu:  

 

apstiprināt Aizkraukles novada pašvaldības Noteikumus Nr.2024/__ 

“Aizkraukles novada pašvaldības noteikumi, vienotas pieejas īstenošanai 

pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu plānošanā”. 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Šobrīd mums ir 79 grupiņas, ļoti izkliedēts bērnu skaits, sākot no 10 

bērniem un beidzot ar vairāk nekā 20 bērniem. Daži novadi bija vēlīgāki 

attiecībā uz štatiem un vēlējās sniegt bērniem ko vairāk nekā normatīvie 

akti to pieļāva. Bija jāpieņem kāds lēmums - vai nu tam, kam bija mazāk, 

dodam vairāk, vai tam, kam bija tik daudz, ka mēs vairs nevaram atļauties, 
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tam nedaudz samazinājām. Ar iestāžu vadītājiem vienojāmies par 

kompromisiem. Attiecībā uz atbalsta personālu - tas palielinājās, kas bija 

ieguvums bērnudārzos. Uz 100 bērniem ir 1,8 slodzes, un vēsturiski dažās 

jau bija šis līmenis jau sasniegts, bet dažviet nebija, kas nozīmē, ka par 

astoņām štata vietām palielinās atbalsta personāls. Nedaudz palielinās 

metodiķu līmenī. Samazinās audzinātāju skaits, un samazinās tāpēc, ka 

nav vairs šo mazo grupiņu. 

Papildina Sarmīte 

Kļaviņa: 

Mērķis bija radīt vienlīdzīgu pieeju. Arī attiecībā uz iestāžu darba laiku 

atšķirības ir diezgan radikālas. Saprotam, ka ir jāievēro MK noteiktās 

higiēnas prasības un prasības par minimālo platību, un arī tur rūpīgi 

skatījāmies un mērījām, lai platības varētu sabalansēt, lai tās būtu 

atbilstošas. Atbalsta personālam ir ļoti ievērojams atbalsts. Bērnu ar 

īpašām prasībām, arī tādu, kam vēl nav Pedagoģiski medicīniskās 

komisijas atzinuma, bet atbalsts nepieciešams, kļūst arvien vairāk. 

Jautā Guntis Libeks: Vai bērnudārza pedagogu likmju skaits ievērojami samazināsies? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Nebūs ievērojami, bet būs grupas, kur varētu samazināties par vienu. 

Jautā Guntis Libeks: Vai būs jāatbrīvo pedagogi? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Situācija var būt ļoti dažāda. Piemēram, Aizkrauklē izglītības iestādēs 

ilgstoši ir bijusi situācija, ka bijušas neaizpildītas vakances, līdz ar to 

skolotāji aizvieto un strādā pārslodzē. Līdz ar to šeit audzinātāji nebūs 

jāatbrīvo, bērni tiks sagrupēti optimālās grupās. Pieļauju, ka kādām no 

iestādēm varētu mainīties skaits, bet pedagogiem ir iespēja 

pārkvalificēties un strādāt par atbalsta personālu. 

Jautā Uldis Dzērve: Piemēram, Aizkraukles bērnudārzs un Skrīveru "Saulēni" - kas mainās 

bērnam? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Bērnam mainās tas, ka būs atbalsta personāls. 

Pārjautā Uldis Dzērve: Kas tieši bērniem mainās? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Atbalsta personāls bērniem ar īpašām vajadzībām būs ievērojami lielāks, 

līdz ar to ar varēs strādāt vairāk individuāli. 13.punktā ir noteikts, ka uz 

100 bērniem ir 1.8 likmes un pēc tam - 0.15 - bērniem, kuriem ir 

pedagoģiski medicīniskās komisijas atzinums. Ir vietas, kur logopēds 

ierodas tikai reizi mēnesī, kas nav normāli. 

Ziņo Uldis Dzērve: Bērnu skaits nevar būt primārais nosakot atbalsta personāla apjomu. 

Skaidro Sarmīte 

Kļaviņa: 

1.8 likmes uz 100 bērniem - tas nozīmē - ja pirmsskolas izglītības iestādē 

ar 50 bērniem, tad viņiem ir 0.9 likmes atbalsta personāls. Bet lielākoties 

līdz šim 50 bērnu izglītības iestādēs bija 0.1-.2 likmes. 

JautāUldis Dzērve: Vai likmju skaits ir pietiekams? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Skatīsimies. 

Izsaka viedokli Aivars 

Miezītis: 

Ja runa ir par bērnudārziem, piemēram, Pērsē - kāda kvalitāte tur var būt, 

ja ir apvienotā grupa - viens ņemas pamperos bet sešgadīgais jāsagatavo 

1.klasei.Vienoti noteikumi novadā, bet tik atšķirīga situācija. Iedzīvotāju 

blīvums Daugavas labajā krastā un kreisajā krastā atšķiras. Situācija 

kreisajā krastā krasi pasliktināsies. Es uzskatu,ka 4.punktā varēja iestrādāt 

iedzīvotāju blīvuma kritērijus. 

Izsaka viedokli Sarmīte 

Kļaviņa: 

Aizkrauklē kopumā grupas ir piepildītas vidēji ar 18-20 bērniem grupā. 

Bet blīvi neapdzīvotajās vietās - vienā izglītības iestādē bija 40, otrā - 46, 

citā - 48. Pirmajās divās ir bijušas divas grupiņas bez metodiķa un atbalsta 

personāla, savukārt trešajā - piecas grupiņas. Mūsu pirmais mērķis ir 

vienotas pieejas radīšana. Lielāki ieguvēji tieši ir blīvi neapdzīvotas 

vietas. Ja nav mērauklas, tad veidojas grupas, kur ir zem desmit bērniem. 
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Ziņo Aivars Miezītis: Manas bažas ir par to, ka izveidosies situācija, ka viens būs blakus ar 

pamperiem ar sešgadnieku kopā. 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Šo noteikumu 17.punkts paredz, ka papildus finansējums tiek piešķirts 

skolotāju palīgiem mazajās grupās. Šis priekšlikums nāca no izglītības 

iestāžu vadītājiem, un mēs to ņēmām vērā. 

Jautā Guntis Libeks: Kā tiks noteikts, kura grupiņa strādās 11, kura 10 stundas? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Vēsturiski izveidojies, kā katra izglītības iestāde strādā. Tas atkarīgs no 

tā, kāds ir pakalpojuma saņēmēja darba režīms. 

Jautā Aigars Lukss: Kā mēs varam nomērīt kvalitāti, ja sakām, ka paaugstināsies kvalitāte? 

Kopumā mēs samazinām slodzes un iegūstam ietaupījumu 180 tūkstošus? 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Jā. 

Izsaka viedokliAigars 

Lukss: 

Manuprāt, noteikumus vajadzētu pieņemt pēc Izglītības stratēģijas 

pieņemšanas. 

Izsakās Andris Zālītis: Kurā brīdī bērnudārzi sapratīs, ka ir labi? 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Tajā brīdī, kad būs vairāk atbalsta personāla. Bērni saņems individuālu 

atbalstu. 

Izsakās Aigars Lukss: Ja nevaram izmērīt kvalitāti, tad nevajag par to runāt. Vai varētu būt tā, 

ka bija darbinieks ar pilnu slodzi, tagad būs ar 0.9 slodzi? 

Ziņo Aivars Miezītis: Jā, tā būs. 

Izsakās Aigars Lukss: Mēs daudz runājam par to, ko esam pielikuši klāt, bet nerunājam par to, 

ko esam noņēmuši. 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Par 16 samazinās pedagogu likmes, par 8 palielinās atbalsta personāls, par 

1.05 - metodiķi. Kopējais darbinieku skaits samazinās par 7. Kāds ir mūsu 

mērķis - nodarbināt darbiniekus par minimālajām algām? 

Izsaka viedokli Aivars 

Miezītis: 

Mūsu mērķis ir nodrošināt pēc iespējas labāku pakalpojumu. 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Situācija, kur pamperi kopā ar sešgadniekiem - tādu situāciju neredzu. 

Vismaz divas grupas bērnudārzā varam izveidot. Par kvalitāti - ja atbalsta 

personāls nav kvalitātes celšanas rādītājs, tad kas ir? 

 

Iesniegti priekšlikumi:  

 

Atlikt jautājuma izskatīšanu. Skatīt šo jautājumu pēc izglītības jomas stratēģijas izstrādes 

pabeigšanas, iesniedza Aigars Lukss 

 

Balsojums par priekšlikumu "Atlikt jautājuma izskatīšanu. Skatīt šo jautājumu pēc izglītības 

jomas stratēģijas izstrādes pabeigšanas", iesniedza Aigars Lukss 

"PAR"  -  
4 (Jānis Sarmis Bajinskis, Uldis Dzērve, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis) 

"PRET" -  
6 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"ATTURAS" -  nav 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

Priekšlikums noraidīts 

 

Par lēmumu balso: 
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"PAR"  -  
6 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"PRET" -  3 (Jānis Sarmis Bajinskis, Uldis Dzērve, Aigars Lukss) 

"ATTURAS" -  1 (Aivars Miezītis) 

"NEPIEDALĀS" 

-  
nav 

NOLEMJ: 

Virzīt tālākai izskatīšanai  lēmuma projektu "Par Aizkraukles 

novada pašvaldības noteikumu vienotas pieejas īstenošanai 

pirmsskolas izglītības iestāžu personāla resursu plānošanā 

apstiprināšanu" 

 

 

Sēdi slēdz plkst. 11:22 

Komitejas priekšsēdētājs        A.Upīts 

Sēdes protokoliste         D.Naroga 

 


